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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Csák János, kultúráért és innovációért felelős 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Van kormányzati lista a lefóliázandó könyvekről? 
Amennyiben igen, kérem, hogy a listát megküldeni szíveskedjék!" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az  index.hu  portálon  megjelent  „Az  egész  világon  kiverte  a  biztosítékot  a  Magyarországon
lefóliázott könyvek ügye„ című cikk szerint „nagy port vert fel a magyar kulturális életben, hogy a
gyermekvédelmi törvény előírásainak kellett megfelelnie azoknak az LMBTQ-témájú könyveknek,
amelyeket nemrég lefóliázott a Libri.”:

„A  könyvszakma  egyelőre  tanácstalan  –  nyilatkozta  Gál  Katalin,  a  Magyar  Könyvkiadók  és
Könyvterjesztők  Egyesülése  (MKKE)  elnöke  az  Indexnek.  „Korábban  kérdésekkel  fordultunk  a
döntéshozókhoz,  hogy  mely  könyveket  kell  a  jövőben  lefóliázva  árusítani,  melyek  kerülnek
tiltólistára.

Azon művek kijelölését is várjuk, amelyek »öncélú szexualitást«, homoszexualitást népszerűsítenek
vagy jelenítenek meg. A kérdéseinkre azóta sem kaptunk választ. A szakmán belül ez feszültséget
okoz, szűkíti a megjelenési lehetőségeket, mert a minták nem egyértelműek.

Az  MKKE javaslata  szerint  egyebek  mellett  ISBN-azonosítóra  van  szükség,  amely  segítségével
leolvasható, hogy a törvény pontosan mely könyvekre vonatkozik.”

(…)

A Budapesti  Nemzetközi  Könyvfesztivált  idén  szeptember  28.  és  október  1.  között  rendezik.  Az
esemény díszvendégországa – még ma is úgy tudni, hogy – Hollandia lesz. Ám hogy ősszel is így
lesz-e, az csak akkor derül ki. Legalábbis erre lehet következtetni Gál Katalin szavaiból:



A nemzetközi könyves társszervezetek naponta teszik fel kérdéseiket a magyar könyvpiac szereplői
felé, követve az eseményeket, és aggodalmukat, együttérzésüket fejezik ki a kialakult helyzetért.

(…)

A Libri a közelmúltban került a Mathias Corvinus Collegium érdekeltségi körébe. A felvásárlásra
komoly  indulatokkal  reagált  az  írótársadalom  egy  része.  Krusovszky  Dénes  író  úgy  vélte,  a
tulajdonosváltásnak beláthatatlan következményei lesznek.

A könyvpiac jókora (legnagyobb) szelete tehát innentől nem a piac, hanem állami érdekeltségbe
kerül.”

 

Kérdezem Önt:

Van  kormányzati  lista  a  lefóliázandó  könyvekről?  Amennyiben  igen,  kérem,  hogy  a  listát
megküldeni szíveskedjék!

 

 

Budapest, 2023. július 13.
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